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                   BERKELLAND 

 
 

  NIEUWSBRIEF PvdA     
  Berkelland              Uitgave: NOV 2021 

 

Beste leden, 

 

’t Is herfst en evenals de winter klopt ook corona alweer op 

onze deuren. Epidemiologen zeggen dat corona voorlopig 

elke winter terug zal komen, maar hoe beter gevaccineerd, 

hoe beter we de maatschappij gaande kunnen houden.   

Laten wij als sociaal-democraten met onze solidariteit naar 

anderen het voorbeeld blijven geven. 

 

Nog 4 maanden te gaan tot de gemeenteraadsverkiezing. 

Onze fractievoorzitter Betsy Wormgoor gaat door !! 

Het bestuur heeft u het concept-verkiezingsprogramma en 

de concept-kandidatenlijst toegestuurd. Op donderdag 2 

december a.s. is het aan u om deze te beoordelen en vast 

te stellen tijdens de ALV. Tot onze spijt zijn we vanwege 

corona genoodzaakt deze vergadering (opnieuw) met 

digitale hulpmiddelen organiseren. Meld u tijdig aan bij 

onze secretaris voor een link voor de vergadering !! 
 

In deze nieuwsbrief informeren onze raadsleden u over de 

meest in het oog springende zaken die zich op het politieke 

vlak hebben voorgedaan resp. op dit moment of de nabije 

toekomst actueel zijn.  
 

Onze fractievoorzitter spreekt in haar afsluitende 

column haar grote zorg uit betreffende een zeer 

essentiële, en in haar ogen elementaire, zorgtaak 

welke ontbreekt in  het basispakket  van de 

zorgverzekeraars. 

 

 
 

Bestuur en fractie wensen u een fijne 

kerst- en eindejaarstijd en een 

voorspoedig 2022.  

Houdt u aan de regels en blijf gezond !!  

Eindredactie Nieuwsbrief 

 

 
 

 
 
 

Corona, een SOA 
 

De PvdA schrikt van de opleving van de 

coronapandemie. We leven mee met coronapatiënten 

en wensen hen veel beterschap. We moeten nu 

allemaal samenwerken en solidair zijn. Dat betekent 

heel praktisch dat we ons aan basisregels en 

maatregelen moeten houden. Dat gebeurt in Berkelland 

heel vaak. Maar we weten ook dat de regels lang niet 

altijd nageleefd worden en dat het heel onverstandig is 

om te schipperen.  

 

 
 

 De gemeente legt veel verantwoordelijkheid bij 

inwoners, ondernemers, verenigingen en clubs. Zij 

moeten zelf QR-codecontroles uitvoeren en mensen 

aanspreken op hun gedrag als dat nodig is. Soms leidt 

dat tot vervelende gesprekken en gespannen situaties.  

 

Corona blijft een onderwerp dat ons allemaal 

bezighoudt, maar waarover heel veel mensen het liever 

niet hebben. Wie doorgeeft aan anderen dat hij besmet 

is, met het doel de ander te waarschuwen, merkt soms 

dat daar erg ongemakkelijk op gereageerd wordt.  

Alsof corona een soa is.  

En dat is het in feite ook, een sociaal overdraagbare 

aandoening waarmee we moeten leren leven.  

De PvdA roept iedereen op wel open te communiceren. 

Laten we ons verantwoordelijk voelen voor de groep en 

solidair zijn. 

 

 

BW 
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Regionale Energie Strategie 
 
 
 

In Glasgow is de grote klimaatconferentie afgelopen en 
is men tot overeenstemming gekomen. Of de nieuwe 
keuzes onze prachtige planeet minder in temperatuur 
laten stijgen, is afwachten. Eurocommissaris Frans 
Timmermans heeft alle landen op de klimaattop 
opgeroepen akkoord te gaan met de conclusies zoals 
die nu op papier staan. "In hemelsnaam, draai dit 
moment de nek niet om", riep hij. "Omarm alstublieft 
deze tekst, zodat we hoop kunnen geven aan onze 
kinderen en kleinkinderen", zei hij tegen alle 
aanwezigen. "Ze zullen ons niet vergeven als we 
vandaag falen." Zijn oproep kreeg een luid applaus. 
 

In Berkelland hebben we 10 november j.l. gesproken 
over de RES (Regionale Energie Strategie). In de RES 
is een inspanningsverplichting opgenomen, die aan 
Berkelland vraagt hoe zij haar eigene 
energievoorziening gaat organiseren. Het is dan ook 
aan ons, om in het nieuwe RODE beleid (Ruimtelijke 
Ordening en Duurzame Energieopwekking), kaders te 
gaan stellen in samenspraak met de inwoners hoe we 
dat gaan doen. Want ook wij hier in Berkelland, kunnen 
het ons niet veroorloven om stil te blijven zitten.  
 

Een ieder die zegt dat het allemaal niets bijdraagt             
-zolang China, India, Rusland en Amerika en ‘wie weet 
nog meer’ er niets op uit doen- verkwanselt de moreel-
ethische verplichting aan onze eigen toekomstige 
generaties. En dat verwijt willen wij als fractie niet 
nagedragen krijgen.  
 

Als we kijken naar onze energiemix in Berkelland, dan 
kunnen we stellen dat de “Zon op Land”-doelen al bijna 
gehaald zijn. Meer van dit soort velden willen wij op dit 
moment niet toestaan. Wij vinden het van groot belang 
dat deze velden geheel omringd worden met “groen” 
zodat zij aan het zicht onttrokken worden.                                                                                                              
De Partij van de Arbeid is van mening dat “Zon op dak” 
nu de eerste en hoogste prioriteit moet hebben, 
alvorens wij windturbines gaan realiseren. Echter dit 
vergt nog de nodige inspanning van Liander om het 
bestaande net optimaler te kunnen gebruiken. 
 

 
ALGEMENE LEDEN VERGADERING 

 

PvdA BERKELLAND 
 
 

Donderdag 2 december 2021, 19:30u 
 

 

Conform de huidige coronamaatregelen wordt 
deze vergadering digitaal houden.  

 
Om deel te kunnen nemen hebt u een link nodig. 

Stuur daarvoor z.s.m. een verzoek naar onze 
secretaris Henk Atema. 

 

henkatema@gmail.com  
06-14956009 

 
 

VERVOLG: Regionale Energie Strategie 
 

Echter Liander dient ook de uitbreiding van het net (o.a.  
de middenspannings-infrastructuur), dat voor 2022 en 
later staat gepland, z.s.m. te realiseren, om zo de 
agrarische en andere bedrijven te ondersteunen in hun 
plannen om fors te investeren in zonne-energie. 
Bedrijven die als grootverbruikers ook een belangrijk 
aandeel hebben in de energietransitie, moeten en 
willen wel een extra stap doen, echter daarvoor is een 
goede aansluiting onontbeerlijk.  
 

 
 

Maar waar het bij de RES ook om draait is windenergie, 
waar wij niet op tegen zijn. Wij classificeren iedere 
windturbine nadrukkelijk als een serieus bedrijf. Wij 
kunnen het ons  niet veroorloven dit soort bedrijven 
zomaar ergens in ons Achterhoeks Coulissen-
landschap neer te laten ploffen, omdat het “de 
commerciële markt” goed uitkomt. De gemeente heeft 
een verantwoordelijkheid naar haar inwoners en dient 
zorgvuldig om te gaan met zowel inwoners als 
grondgebied. Dat noodzaakt een goed ruimtelijk beleid.  
 

Alle raadsleden hebben de afgelopen dagen mails 
ontvangen van inwoners uit het zoekgebied K in de 
RES. Zij riepen ons op de documentaire “Tegenwind - 
Het verdriet van de Veenkoloniën” van regisseur Kees 
Vlaanderen te bekijken. Deze inwoners maken zich 
grote zorgen, zoals ook de inwoners bij de Avinkstuw 
dat deden. En dat snappen wij als fractie maar al te 
goed! Daarom moeten wij ervoor waken, dat Berkelland 
niet op ingeslagen weg doorgaat; en er geen vervolg op 
die documentaire komt. 
 

Wat opvalt op het kaartje met de zoekgebieden (geel) 
van de Achterhoek, is dat Berkelland het grootste 
zoekgebied heeft van de Achterhoek. Het kan niet zo 
zijn dat in Berkelland de meeste windturbines staan om 
de hele Achterhoek van stroom te voorzien. Iedere 
gemeente heeft hierin een eigen verantwoordelijkheid.  
 

  
 

HP 
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 VERVOLG: Regionale Energie Strategie 

 
De krant kopte enige tijd geleden dat “Windmolens een 
worsteling voor de politiek” zijn. Eén ding is duidelijk: 
welke locatie wij ook kiezen, wij zullen altijd mensen 
teleurstellen met die keuze. Maar als de gemeente niet 
zelf een locatie kiest, dan is de kans groot dat “de 
Provincie” voor ons kiest. En dat willen we zeker niet. 
 

De Partij van de Arbeid verwacht dan ook een 
toezegging van het college, dat de gemeente 
Berkelland een verantwoorde keuze maakt en een 
zeer zorgvuldige, gecontroleerde en mensvriendelijke 
route kiest voor realisatie van de RES, waarbij de 
gemeente een zorgvuldig participatie traject dient te 
doorlopen met de inwoners en in dat traject de flora en 
fauna van Berkelland eveneens als een respectabele 
en waardevolle participant beschouwt. 
 

De Partij van de Arbeid, kan zich dan ook vinden in het 
raadsvoorstel zoals dat nu voor ligt, maar overweegt 
nog wel om tijdens de herijking van het RODE beleid 
met een voorstel te komen om alle overige gronden in 
Berkelland niet meer in aanmerking te laten komen als 
locaties voor windturbines. Dit om onder andere 
verkwanseling van ons Achterhoekse Coulissen-
landschap te voorkomen. Verder is de Partij van de 
Arbeid van mening, dat de Gemeente Berkelland een 
minimale afstand tot woonkernen van 2 kilometer moet 
aanhouden en dat het de windturbines geheel in eigen 
beheer dient te realiseren, waarbij de revenuen in zijn 
geheel ten goede komen aan de inwoners van 
Berkelland en niet aan de markt c.q. aandeelhouders. 
Ook dient men een zorgvuldig compensatie- en 
schadetraject te doorlopen met benadeelden. Het N18 
traject van Rijkswaterstaat is daar een goed voorbeeld 
in geweest. 

 

      Differentiëren rioolheffing 

Er wordt weleens gesteld dat de Partij van de Arbeid 
de lasten altijd maar wil verzwaren. Dat is een 
misvatting. De PvdA wil wel de lasten eerlijker 
verdelen. Bijvoorbeeld de rioolheffing. Dit is een 
bestemmingsheffing, die gedifferentieerd kan worden. 
Een gedifferentieerd tarief leidt tot een eerlijkere 
verdeling van de kosten naar draagkracht. 
Verschillende gemeentes, zoals Nijmegen en Veere, 
heffen hun rioolheffing naar de WOZ-waarde, net als 
de ozb.  
 
De PvdA heeft de Berkellandse raad voorgesteld om 
een alternatief systeem voor rioolheffing uit te werken, 
naar de goede voorbeelden uit Nijmegen en Veere. 
We willen daarbij de mogelijkheid voor kwijtschelding 
van rioolheffing in stand houden, om mensen met een 
laag inkomen in een wat duurdere woning te kunnen 
ontzien. In de raad was geen meerderheid te vinden 
voor dit voorstel.  
 
 

 BW 

                         

                               

                 Participatie 
 
Het gemeentebestuur wil mensen laten meedenken en 
meepraten over beleid. Maar al te vaak moeten we 
constateren dat het college in gesprekken blundert als 
gespreksleider en weigert regie te nemen. De 
voorbeelden van miscommunicatie over grote dossiers 
zijn niet meer op de vingers van twee handen te tellen. 
Neem het onderzoek naar de locatie van de nieuwe 
sporthal in Ruurlo. In plaats van het woord te laten aan 
de Ruurlose samenleving, mengden politici uit alle 
hoeken van Berkelland zich nadrukkelijk in het 
gesprek. De wethouder noemt dat een kwestie van 
eigen afweging en verantwoordelijkheid. De PvdA 
vindt dat politici zich erbuiten moeten houden als de 
samenleving specifiek om een mening over een 
onderwerp wordt gevraagd. Zo krijgt iedereen een 
eerlijke kans om van gedachten te wisselen.  
 

 
 

De PvdA stelde voor om regels voor participatie in te 
stellen, in afwachting van participatiebeleid. Alleen als 
helder is wat er gedaan wordt met de inbreng van 
inwoners, zijn wij een betrouwbare lokale overheid. 
Alleen dan kunnen politici hun keuzes verantwoorden. 
We dienden een motie in die het college opriep om bij 
lopende en komende participatietrajecten inwoners en 
belanghebbenden vooraf helderheid te geven. Er moet 
vastgelegd worden welke vraag er aan hen gesteld 
wordt, wie daarbij betrokken worden, hoe inwoners en 
belanghebbenden erbij betrokken worden, op welk 
moment en wat er uiteindelijk met hun inbreng wordt 
gedaan. Dit voorstel werd gesteund door alle partijen 
met uitzondering van Gemeentebelangen. 
 

 

 

             
 

GEMEENTERAADSVERKIEZING  
16-3-2022 

 

WEES SOLIDAIR  
HELP MEE MET DE CAMPAGNE !! 

 
LAAT HET ONS WETEN !! 

 BW 
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Van 15 naar 30 km/h in Eibergen-centrum 
 
De herinrichting van het winkelcentrum Eibergen is 
afgerond. We mogen constateren dat het er allemaal 
goed uitziet. De bloembakken zijn goed en mooi 
gevuld en het straatmeubilair staat op goede plekken. 
Het centrum van Eibergen heeft weer een frisse 
uitstraling, die past bij deze tijd en waarbij wij hopen 
dat dit nieuwe centrum, nieuwe ondernemers en 
klanten naar Eibergen trekt. 
 

Echter heb ik moeten constateren dat het centrum qua 
verkeersveiligheid een grote aderlating heeft 
ondergaan. De herinrichting, met rijweg en trottoirs, 
heeft ertoe geleid, dat je in het nieuwe centrum nu 30 
km/h mag rijden i.p.v. de 15 km/h voorafgaand. Tevens 
mag je met je auto, naast de aanwezige 
parkeervakken, ook parkeren op de weg. In de praktijk 
betekend dat dus, dat er Eibergen er veel 
parkeerplaatsen bij heeft gekregen.   
Daar komt dan bij, dat vanwege de wegafsluiting naar 
de Nieuwstraat (bij ABN-AMRO en Oudenampsen) er 
nu meer voertuigen gedwongen worden de gehele 
Grotestraat te gebruiken in de richting van Eibergen-
west. En ook rijden er meer (buitenlandse) 
vrachtwagens door de Grotestraat. Auto’s, komend 
vanaf de oude N18, worden nu door de rechte lijn van 
de Grotestraat, uitgenodigd om de maximale snelheid 
te overschrijden.  
Uitgestalde producten en terrassen die zich nu op de 
trottoirs van de Grotestraat en J.W. Hagemanstraat 
bevinden, maken  het voor rolstoelgebruikers en 
voetgangers (al dan niet met kleine kinderen) nu zo, 
dat zij hun geplande route over de weg moeten 
voortzetten in plaats van op het trottoir. Dit brengt extra 
gevaarlijke situaties met zich mee.  
 
Al met al reden genoeg om met de wethouder hierover 
in discussie te gaan. Er dienen nu snelheid-remmende 
maatregelen te komen, wat allemaal niet nodig was 
geweest, als het nieuwe centrum gewoon als “woonerf” 
aangemerkt was gebleven.   
 
 

 

               

 HP 
 

 

 
Kwikstart-app 

 
De PvdA vindt dat de communicatie van de gemeente 
met inwoners veel beter kan. Zo weten wij dat 
jongeren de Berkellandwijzer – de online plek met 
informatie over jeugd en gezin, geld, leren, sporten, 
vrijwilligerswerk en mantelzorg – niet altijd kunnen 
vinden en dat ze soms niet weten waar ze nog meer 
informatie vinden over dit soort sociale onderwerpen.  
 

Landelijk is de Kwikstart-app ontwikkeld om jongeren 
tussen de 16 en 27 jaar te helpen bij het regelen van 
hun zaken. Jongeren vinden in de app en op de 
website toegankelijke informatie over bijvoorbeeld 
jeugdzorg, uitkeringen, verzekeringen, geldzaken en 
gezondheid. Naast landelijke, algemene informatie 
kan ook lokale informatie worden toegevoegd.  
 
 

  
 

De gemeente Berkelland heeft nog geen informatie 
aangeleverd. De PvdA vindt het belangrijk dat 
jongeren de best beschikbare en doelgroepgerichte 
informatie krijgen. Wij dienden een motie in om op 
korte termijn alle relevante lokale informatie aan te 
leveren aan de Kwikstart-app en website. We 
benadrukten daarnaast het belang van actieve 
communicatie over de Kwikstart-app. De motie werd 
gesteund door alle partijen met uitzondering van 
Gemeentebelangen. 
 
 
 
 
 
 
 

  

BW 
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Nieuwe Op- en Afrit N18  ?? 
 
Wij hebben in een eerder stadium Wethouder 
Teselink al eens gevraagd of het een onderzoek wil 
doen naar een andere ontsluiting voor “de Mors”. Dat 
zegde hij toe en hij wilde dan ook een verkeerstelling 
starten op de Lariksweg en Bronbeekstraat.  
Wij wachten er nu nog op! 
 
Daarom wil de fractie van de Partij van de Arbeid een 
onderzoek starten naar de mogelijkheid van een 
nieuw aan te leggen op- en afrit op de N18, ter hoogte 
van de Borculoseweg. Wij achten de kans 
nadrukkelijk aanwezig, dat er met deze ontsluiting 
een aanzienlijke reductie en een betere doorstroming 
van het verkeer in Eibergen. Het zal het 
verkeersaanbod meer spreiden en beter reguleren in 
de diverse woonwijken van Eibergen. Ook is het onze 
verwachting dat deze ontsluiting het verkeersaanbod 
op de Kruiskamplaan, Nieuwstraat, Beltrumseweg, 
Lariksweg, hortensialaan en Bronbeekstraat 
aanzienlijk zal verminderen en daardoor het 
woongenot en de gezondheid van de in Eibergen 
wonende Berkellanders, aanzienlijk zal bevorderen. 
We zullen in de raad van 23 november 2021 hier een 
motie over indienen. 
 

          
Dit is de locatie Borculoseweg ter hoogte van de N18.         

Ruimte lijkt er voldoende te zijn. 

 
 

WILT U MEER ?? 
 

Nieuwsbrieven zijn enige tijd nadat u ze per mail (of in de 
brievenbus) hebt ontvangen ook op onze website te lezen:  

 

https://berkelland.pvda.nl. 
 

Deze nieuwsbrief is niet het enige medium waarmee PvdA-
Berkelland contact legt naar leden en samenleving.  

 

Kijk eens achter de volgende links (ctrl + klik voor koppeling):   
                      

Facebook                          Twitter        
 

YouTube               Instagram  
 
  https://www.facebook.com/PvdABerkelland   

https://twitter.com/PvdABerkelland   
https://www.youtube.com/channel/UCgn4P81hjVpxD
sDpFy4V7VQ?view_as=subscriber   
https://www.instagram.com/pvdaberkelland 

 HP 

 

Voor jouw mooie glimlach ! 

Column van de fractievoorzitter 

‘Mama, kijk eens!’, riep Leander toen hij op zijn 
skates op de stoep stond. Terwijl ik me 
omdraaide hoorde ik een scherpe tik en daarna 
een doffe dreun. We gilden allebei hard. 
Leanders engelachtige glimlach was 
versplinterd op de straat. Zijn voortand – een 
grotemensentand – was gehalveerd en had een 
gekartelde rand. Het bloed stroomde over zijn 
kin. Het was een vrijdagmiddag in de 
herfstvakantie, dubbel pech: onze tandarts was 
niet bereikbaar. Een uurtje later waren we met 
de auto op weg naar de Tandarts Post Twente 
in Enschede. Leander zat stilletjes achterin: ‘kan 
mijn tand wel weer aangroeien?’, piepte hij. Ik 
liet er een traan om: ‘de tandarts kan je helpen, 
blijf maar heel rustig.’ 
 
En de spoedtandarts hielp, vriendelijk en snel. 
Mijn zoon kreeg een noodvulling, waardoor het 
bijna leek alsof er niets was gebeurd. Met wat 
leefregels tot de volgende controle verlieten we 
een uur later de behandelkamer. Dit soort zorg 
wens ik iedereen toe. Maar toen we langs de 
balie kwamen, sloeg de twijfel toe. Er hing een 
bordje ‘betalingen voor behandelingen bij 
volwassenen dienen uitsluitend per pin direct na 
afloop van de behandeling te worden voldaan’. 
In geval van nood en pijn ben je tot veel bereid, 
maar wat nu als je niet in staat bent om direct te 
betalen?  
 
Aanbieders van zorg die niet in het basispakket 
zit, krijgen niet rechtstreeks uitbetaald door de 
zorgverzekeraars. Zij moeten zelf de rekeningen 
innen bij hun klanten voor het deel van de 
geleverde zorg dat niet vergoed wordt. Die 
administratieve klus besteden ze graag uit aan 
bedrijven die hierin zijn gespecialiseerd. 
Onlangs kwam zo’n bedrijf in het nieuws. Het 
bleek dat het een patiënt wel 40 euro kan kosten 
om een rekening in termijnen te betalen. 
Misschien is dat juridisch wel toegestaan, maar 
het is een uitwas van de liberalisering van onze 
zorg die juist mensen hard treft die toch al 
moeite hebben met betalen.  
 
Zo’n anderhalf miljoen mensen in Nederland 
hebben geen geld voor de tandarts.  

 BW 

https://berkelland.pvda.nl/
https://www.facebook.com/PvdABerkelland
https://www.facebook.com/PvdABerkelland
https://www.facebook.com/PvdABerkelland
https://twitter.com/PvdABerkelland
https://www.youtube.com/channel/UCgn4P81hjVpxDsDpFy4V7VQ?view_as=subscriber
https://www.instagram.com/pvdaberkelland/
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VERVOLG: Column van de fractievoorzitter 

Voor volwassenen zit basale tandzorg, zoals de 

(half)jaarlijkse controle, niet in het basispakket. 

Hierdoor blijven mensen rondlopen met 

tandproblemen die steeds erger worden. Wat begint 

bij een ontstoken kies kan uitmonden in een 

persoonlijke en maatschappelijke ramp. Mensen 

met tandziekten zijn vaker ziek of kunnen soms 

helemaal niet meer werken. Ook de reis naar 

Enschede vanuit Berkelland voor spoedtandzorg 

kan een probleem zijn voor mensen met een laag 

inkomen of een beperkte mobiliteit.  

Basistandzorg – periodieke controles en goede 

voorzieningen bij herstel van het gebit, al dan niet 

na ongevallen – is noodzakelijk voor iedereen. 

Laten we er als Partij van de Arbeid alles aan doen 

om een goed pakket aan tand- en mondzorg op te 

nemen in het basispakket van de zorgverzekering. 

Laat het niet meer zo zijn dat je aan iemands tanden 

kan zien dat hij of zij geen geld heeft voor een 

aanvullende verzekering of voor de extra kosten van 

een privaat bedrijf dat facturen int.  

Bij het verkeerslicht keek ik in de 

achteruitkijkspiegel. Leander glimlachte voorzichtig. 

Hij zei dat hij het helemaal niet erg vond om een 

weekje soep te eten. Erwtensoep en tomatensoep 

waren favoriet, en champignonsoep zou hij in alle 

gevallen weigeren. Ik keek alvast vooruit, naar wat 

ik na de soep zou gaan doen: de Tweede 

Kamerfractie schrijven en erop aandringen dat 

laagdrempelige en goed bereikbare zorg er overal 

moet zijn: voor jong en oud, van Den Haag tot 

plattelandsgemeente Berkelland. 

Betsy Wormgoor 

b.wormgoor@gemeenteberkelland.nl 

06-22771555 

 

 


